
Protokół Nr VIII/2011
z sesji Rady Gminy Barciany

z dnia  16 czerwca 2011 r. 

Ad. 1. Otwarcie i stwierdzenie quorum.

Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  otworzyła  VII  sesję  Rady 
Gminy Barciany.  Powitała radnych Gminy Barciany,  Wójta Gminy Barciany- Ryszarda Kozyrę, 
Skarbnika – Stefanię Kosińską, Sekretarza – Annę Tereszko, dyrektorów i kierowników jednostek 
organizacyjnych  Gminy  Barciany,  radnych  powiatowych,  funkcjonariuszy  Straży  Granicznej  i 
Rewiru Dzielnicowych w Barcianach,  sołtysów, redaktorów gazety "Życie Kętrzyna" oraz tych, 
którzy przyjęli zaproszenie na sesję. Na podstawie listy obecności Przewodnicząca Rady Gminy 
stwierdziła  quorum  obrad  -  14  radnych.  W  trakcie  obrad  sesji  Przewodnicząca  Rady  Gminy 
zarządziła jedną -dziesięciominutową przerwę. 

Ad. 2. Powołanie sekretarza obrad.

Przewodnicząca Rady Gminy powiedziała, że kolejnym punktem sesji jest powołanie sekretarza 
obrad.  Na  sekretarza  obrad  powołała  Wiceprzewodniczącego  Rady  Gminy  -   Hansi  Jurgena 
Maleckiego. 

Ad.  3.  Przewodnicząca  Rady  Gminy  powiedziała,  że  kolejnym  punktem  obrad  jest  przyjęcie 
protokołu z VII sesji Rady Gminy. Protokół ten był wyłożony na pół godziny przed sesją. Zapytała,  
czy  są  uwagi  do  treści  protokołu.  Uwag  nie  było.  Zapytała  następnie,  kto  jest  za  przyjęciem 
protokołu.  W głosowaniu  jawnym  za  przyjęciem  protokołu  z  poprzedniej  sesji  głosowało  14 
radnych. Protokół został przyjęty jednogłośnie. 

Ad. 4. Przedstawienie porządku obrad sesji oraz ewentualne jego zmiany.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  -   Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  powiedziała,  że  każdy 
otrzymał porządek obrad VIII sesji. Zapytała, czy są uwagi do przedstawionego porządku.

Wójt  Gminy-  Ryszard  Kozyra  poprosił  o  wprowadzenie  do  porządku  obrad  sesji  jako  pkt  14 
projektu uchwały  w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości w obrębie Frączkowo. 
Uzasadnił,  że  sprawa  była  sygnalizowana  wcześniej.  Szczegółowo  omówi  przy  omawianiu  tej 
uchwały.   

Przewodnicząca  Rady  Gminy  poddała  wniosek  Wójta  Gminy  pod  głosowanie.  W głosowaniu 
jawnym wniosek został przyjęty jednogłośnie - 14 głosów za.  Następnie Przewodnicząca Rady 
Gminy  poddała  porządek  obrad  pod  głosowanie.  W  głosowaniu  jawnym  porządek  obrad  po 
zmianach został przyjęty jednogłośnie - 14 głosów za. 

Porządek obrad po zmianach:

1. Otwarcie i stwierdzenie quorum.
2. Powołanie sekretarza obrad.
3. Przyjęcie protokołu z  VII sesji Rady Gminy.
4. Przedstawienie porządku obrad sesji oraz ewentualne jego zmiany.
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5.  Informacja Wójta Gminy o realizacji podjętych uchwał Rady Gminy i działaniach między   
sesjami.

6. Interpelacje i zapytania Radnych.
7. Rozpatrzenie sprawozdań za 2010 rok i podjęcie uchwały w sprawie ich zatwierdzenia :

a) przedstawienie sprawozdania  finansowego gminy za 2010 r.;
b) przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2010 r.;  

            c) odczytanie opinii Komisji Rewizyjnej w sprawie wykonania budżetu gminy za 2010r.;
d) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wykonania budżetu gminy 

za 2010r. wraz z  informacją o stanie mienia komunalnego;
e) opinia Komisji Rady Gminy i dyskusja;
f) głosowanie.

      8.  Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy absolutorium za 2010r.:
a) odczytanie wniosku Komisji Rewizyjnej o udzielenie Wójtowi Gminy absolutorium;
b) odczytanie uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej dotyczącej zaopiniowania wniosku 

w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy Barciany za 2010r.;
c) opinia Komisji Rady Gminy;
d) dyskusja nad udzieleniem absolutorium za 2010r.;

              e) głosowanie. 
9.  Przedstawienie aktualnej sytuacji stowarzyszenia Gminny Ludowy Klub Sportowy "Jurand" -  

Pan Mirosław Bobrowski, Prezes.   
10. Informacja  o  stanie  świetlic  wiejskich  w Gminie  Barciany -  Pani  Iwona Turko,  Dyrektor  

Gminnego Ośrodka Kultury w Barcianach. 
11. Przedstawienie  protokołów Komisji  Rewizyjnej  z  kontroli  Gminnego  Ośrodka  Kultury  w  

Barcianach oraz Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Barcianach.
12. Przedstawienie  raportu  z  wizyt  w  punkcie  przedszkolnym  i  zespołach  wychowania  

przedszkolnego. 
13. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia "Programu usuwania wyrobów zawierających azbest z  

terenu Gminy Barciany".
14. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości w obrębie Frączkowo. 
15. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych.
16. Wolne wnioski i informacje.
17. Wnioski mieszkańców. 
18. Sprawy różne.
19. Zakończenie obrad.

Przewodnicząca Rady Gminy zapytała, czy ktoś z radnych ma uwagi do porządku obrad. Uwag nie 
było. W związku z czym odczytała porzadek obrad, a następnie poddała go pod głosowanie. W 
głosowaniu jawnym porządek obrad został przyjęty jednogłośnie - 14 głosami za. 

Ad.  5.  Przewodnicząca  Rady  Gminy  poprosiła  o  przedstawienie  informacji  Wójta  Gminy  o 
realizacji podjętych uchwał Rady Gminy i działaniach między sesjami. 

Wójt Gminy Barciany – Ryszard Kozyra przedstawił informację o realizacji podjętych uchwał Rady 
Gminy i działaniach między sesjami.  

Przewodnicząca Rady Gminy podziękowała za złożoną informację.

Ad. 6. Przewodnicząca Rady Gminy poprosiła o zgłaszanie interpelacji i zapytań Radnych.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy -  Hansi Jurgen Malecki zgłosił nastepujące interpelacje: 
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- konieczność budowy chodnika przy drodze wojewódzkiej na odcinku od skrzyżowania z drogą 
gminną do skrzyżowania z drogą powiatową. Uzasadnił, że w środku jest most i jest tam bardzo 
wąskie gardło- przejście. Dla ruchu pieszych jest to realne niebezpieczeństwo, ponieważ obciążenie 
drogi  wojewódzkiej  jest  coraz  większe,  tym  bardziej,  że  z  ogromną  predkością  wyjeżdżają 
samochody z zakrętu. Zgłasza te interpelacje, ponieważ czas szybko leci, jest druga połowa czerwca 
i wkrótce instytucje rozpoczną opracowywanie budżetów.

-  konieczność  naprawy  chodnika  przy  drodze  wojewódzkiej  od  skrzyżowania  w  kierunku 
cmentarza. Sprawa ta była zgłaszana przy konstrukcji poprzedniego budżetu. Otrzymał pismo, że 
zadanie zostanie wykonane w I półroczu tego roku. 

-  konieczność  naprawy  drogi  powiatowej  od  skrzyżowania  z  drogą  wojewódzką  w  kierunku 
kościoła. Zostały tam ogromne wyrwy, dziury.

- konieczność naprawy chodnika przy drodze powiatowej od skrzyżowania z drogą wojewódzką 
w kierunku kościoła.

Powiedział, że Wójt wie o tym, że zgłoszone interpelacje są konieczne, ponieważ wspólnie z Panią 
Sołtys, Panią Radną  odbyli 3-godzinny spacer  i zajrzeli do każdego zakatka.    

Następnie Radna Beata Górska zgłosiła konieczność usunięcia ziemi z poboczy na odcinku drogi 
Winda - Wikrowo. Szczgólnie przy przystankach, gdzie gromadzi się woda. Stanowi to ogromne 
niebezpieczeństwo- młodzież wsiada do autobusów. Zimą, gdy woda stojąca na asfalcie zamarza, 
to łaty na dziurach wykruszają się i nadal są kałuże niemal jak jeziora.

Radny Zbigniew Stankiewicz zgłosił interpelację - dokończenie budowy chodnika w Windzie przy 
drodze wojewódzkiej. Dodał, że dokumentacja na tę drogę jest zrobiona.   

Więcej interpelacji i zapytań nie zgłoszono.

Ad. 7. Następnie Przewodnicząca Rady Gminy powiedziała, że na dzisiejszej sesji będzie udzielone 
Wójtowi  Gminy  absolutorium  i  to  wymusza  na  Radzie  Gminy  pewne  procedury  prawne. 
Powiedziała, że Rada dwa dni wcześniej spotkała się na wspólnym posiedzeniu  i radni pracowali 
nad materiałami sesyjnymi.    
 
a) przedstawienie sprawozdania  finansowego gminy za 2010 r.;

Przewodnicząca Rady Gminy poprosiła o przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu gminy 
za 2010 r.

Wójt Gminy Barciany - Ryszard Kozyra powiedział, że budżet za ubiegły rok ma to do siebie, że 
był wykonywany  do 10 grudnia przez poprzednią Radę i poprzedniego Wójta. Powiedział, że tak ja 
było dyskutowane na komisji nie zostały wykonane w pewnej części dochody - wykonane w 96 % 
łącznie  z  subwencjami  i  dochodami,  natomiast  dochody  własne  w  granicach  90  %.  Zapewne 
wynikało to z tego, że na bieżąco nie śledzono, nie korygowano w ciągu roku, skoro widać było, że 
dochody  z  podatku  rolnego,  podatku  od  nieruchomości  i  inne  nie  zostaną  zrealizowane. 
Spowodowało te pewne perturbacje, bo na bieżący rok są niezapłacone rachunki na kwotę ok.  500 
tys i na razie kontynuowana jest ich realizacja. Nie mniej jednak cały budżet jest dość dobrze i 
prawidłowo opisany i był potem prawidłowo realizowany. Nie można mieć większych zastrzeżeń. 
Zrobione zostały dwie inwestycje - jedna ze środków  unijnych tj. kanalizacja Barcian i Rodel - 
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końcówka tego, co wcześniej zaczynano i jedna inwestycja ze środków własnych tj. modernizacja 
hydroforni  w Skandawie - zrealizowano w 100 % ze środków własnych. Mógłby powiedzieć, że 
się pospieszono, bo są na to środki unijne, ale inwestycja została zrobiona prawidłowo zgodnie z 
uchwałą Rady. Dodał, że do jego poprzednika nie można mieć żadnych pretensji, skoro miał taką 
dyspozycję z Rady. Powiedział,  że ubiegły budżet charakteryzował się tym, że bieżące wydatki 
nieco przekroczyły bieżące dochody. Całe inwestycje były robione na kredyt.  Jest  to niezdrowa 
sytuacja, bo jak będzie się więcej wydawać na bieżące utrzymanie niż mieć dochodów, to grozi 
zapaścią , należy i to w najbliższych latach wyrównać.     

b) przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2010 r.;

Przewodnicząca Rady Gminy powiedziała, że radni w marcu otrzymali ten dokument sporządzony 
przez Panią Skarbnik. Poprosiła o krótkie omówienie. 

Skarbnik Gminy- Stefania Kosińska powiedział, że Wójt prawie wszystko powiedział. Powiedziała 
następnie, co się składa na niewykonanie dochodów. Powiedziała, że niewykonanie dochodów jest 
w podatku od nieruchomości - jest to kwota 204 620 zł: 176 347,81 zł zalegają osoby fizyczne, a 
28 272,63 zł - osoby prawne. Podatek rolny nie został wykonany na kwotę 297 546,17 zł. Zaległość 
tego podatku z lat ubiegłych to 225 286 zł. Zaległość powstała w roku 2010  to 2 260 zł. Dodała, że  
były  wysyłane  upomnienia,  prowadzona  była  egzekucja,  ale  do  niektórych  to  jest  egzekucja 
bezskuteczna.  Powiedziała  także,  że  pod  koniec  roku  okazało  się,  że  nie  w  pełni  zostaną 
wykorzystane  środki  na  stypendia  socjalne  -  kwota  179 428 zł  została  zwrócona.  83  638 zł  - 
niewykonano  planu  ze  sprzedaży mienia.  Był  ogłaszany przetarg  na  sprzedaż  pomieszczeń  po 
byłym banku, ale nie znalazł się nabywca. 22 043 zł - zwrócono część dotacji z programu Kapitał  
Ludzki.  Dlatego dochody nie zostały wykonane w 100 %.  Powiedział,  że tak do końca to nie 
zgodziłaby  się  ze  zdaniem,  że  można  korygować  plany  -  dochody  z  podatku  rolnego  i  od 
nieruchomości, dlatego że indywidualnie są naliczane i przypisane do każdego. Każdy podatnik ma 
kartotekę  i  Skarbnik  opisując  w sprawozdaniu  musi  wykazać,  że  to  są  należności  do  budżetu.  
Powiedziała następnie, że na inwestycje wydano w ubiegłym roku 2 730 320 zł. Budowa kanalizacji 
była po części ze środków unijnych  - prefinansowanie w kwocie 897 959 zł. Ta inwestycja jest już 
rozliczona i  mamy informację,  że otrzymujemy środki  na spłatę  zadłużenia.  Dodała,  że została 
zakończona  budowa  remizy  OSP w  Drogoszach.  Zmodernizowano  stację  uzdatniania  wody w 
Skandawie na kwotę 1 135 689,46 zł - z tego 900 tys była zaciągnięta pożyczka z Wojewódzkiego 
Funduszu.  Została  opracowana  dokumentacja  na  modernizację  stacji  uzdatniania  wody  w 
Barcianach.  Dokonano  przyłączy  kanalizacyjnych  do  Szkoły  Podstawowej  w  Barcianach. 
Zakupiono wóz strażacki. Wyremontowano - dołożono do środków funduszu sołeckiego - remont 
dachu na świetlicy w Krelikiejmach - 22 tys zł. Powiedziała, że inwestycje były wykonane w 75 %. 

c) odczytanie opinii Komisji Rewizyjnej w sprawie wykonania budżetu gminy za 2010r.;

Przewodnicząca  Rady  Gminy  poprosiła  Przewodniczącą  Komisji  Rewizyjnej  o  przedstawienie 
opinii Komisji Rewizyjnej.

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej - Marianna Stefańska odczytała opinię Komisji  Rewizyjnej w 
sprawie wykonania budżetu gminy za 2010r.  

d)  odczytanie opinii  Regionalnej  Izby Obrachunkowej w sprawie wykonania budżetu gminy za 
2010r. wraz z  informacją o stanie mienia komunalnego;

Przewodnicząca  Rady Gminy poprosiła  Wiceprzewodniczącego  Rady Gminy -   Hansi  Jurgena 
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Maleckiego o przedstawienie opinii.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy -  Hansi Jurgen Malecki przedstawił opinię Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w sprawie wykonania budżetu gminy za 2010r. wraz z  informacją o stanie mienia 
komunalnego.

e) opinia Komisji Rady Gminy i dyskusja;

Przewodnicząca Rady Gminy poprosiła o przedstawienie opinii poszczególnych Komisji.

Przewodniczący Komisji Finansów i Budżetowej - Andrzej Szwajdych powiedział, że na Komisji,  
która odbyła się 14 czerwca br.  obecni byli wszyscy członkowie Komisji. Komisja postanowiła 
zatwierdzić roczne sprawozdanie finansowe za 2010r - wszyscy członkowie byli za przyjęciem tego 
sprawozdania.

Przewodnicząca Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska - Eugenia Gbur 
powiedziała, że na 5 członków Komisji - 4 głosy były za, 1 przeciw.

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  -  Anna  Witkowska 
powiedziała, że na 7 obecnych członków Komisji - 6 było za, 1 osoba była przeciw.   

Przewodnicząca Rady Gminy podziękowała za przedstawienie opinii. Zapytała, czy są pytania. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy -  Hansi Jurgen Malecki powiedział, że jest dziwna sytuacja, o 
której można powiedzieć - parafrazując nieco znane przysłowie: "Kowal zawinił, a cygana mieliby 
powiesić". Powiedział, że ustawodawca nie  uwzględnił takiej sytuacji, jaka jest w tej chwili, że 
budżet  w  99  %  wykonywał  poprzedni  Wójt,  natomiast  sprawozdanie  z  wykonania  musiał 
opracować Wójt nowy. Podobnie też będzie wyglądała sprawa z udzieleniem absolutorium. Jego 
zdaniem nie ma co zaklinać rzeczywistości. Pan Wójt znany jest z ogromnej łagodności i dlatego 
pewnie nie chciał ostrzej troszeczkę skomentować wykonanie budżetu przez swojego poprzednika. 
On natomiast nie jest znany z ogromnej łagodności i dlatego nikt go nie przekona, jak to powiedział 
klasyk, że białe jest białe,  a czarne jest czarne. Stwierdził, że plan nie został wykonany, bo jeżeli 
zostało do wykonania 4 % - choć wydaje się niewiele, ale przeliczając na złotówki  to jest 800 tys  
zł. Gorzej to wygląda i jest nie do przyjęcia, jeżeli chodzi o wykonanie dochodów przewidzianych z 
podatku rolnego, jeżeli nie osiągnęliśmy nawet 90 %, a z podatku od nieruchomości do wykonania 
zabrakło 14 %. To znaczy, że nie został wykonany, bo jeżeli do wykonania drogi, która miałaby 
mieć 100 km, zabraknie 4 czy 14 km, to znaczy że tej drogi nie zrobiono. Dlatego jest tak dość 
ostry. Powiedział, że Pani Skarbnik próbowała go na Komisji przekonać, że tak musi być, pozwolił 
sobie wobec tego na analizę czy tak rzeczywiście musi być. Porównał: budżet Państwa - wykonany 
został w 100,5 %, budżet Warszawy - wykonany w 101,9, budżet dwóch gmin z naszego powiatu 
( nie wymienił ich ) 101,1%, drugiej 100,6%, dwa dodatkowo duże miasta - 99,9 %  i 99,8 %. 
Powiedział, że nie zagłosuje za przyjęciem sprawozdania, natomiast, biorąc pod uwagę specyficzną 
sytuację tego " nieszczęsnego cygana" zagłosuje za udzieleniem absolutorium.

Więcej głosów w dyskusji nie było.                                   
   

f) głosowanie

Przewodnicząca  Rady  Gminy   odczytała  projekt  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  rocznego 
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sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2010 rok , a następnie 
poddała go pod głosowanie.  W głosowaniu jawnym uchwała została  przyjęta  13 głosami za,  1 
przeciw.

    
Ad.  8. Przewodnicząca Rady Gminy powiedziała, że kolejnym punktem obrad sesji jest podjęcie 
uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy absolutorium za 2010r.:

     
a) odczytanie wniosku Komisji Rewizyjnej o udzielenie Wójtowi Gminy absolutorium;

      Przewodnicząca Rady Gminy poprosiła o odczytanie wniosku Komisji Rewizyjnej:

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej - Marianna Stefańska odczytała wniosek Komisji  Rewizyjnej 
w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy absolutorium za 2010 r.    

b)  odczytanie  uchwały Regionalnej  Izby Obrachunkowej  dotyczącej  zaopiniowania  wniosku w 
sprawie absolutorium dla Wójta Gminy Barciany za 2010r.;

  Przewodnicząca  Rady  Gminy  poprosiła  Wiceprzewodniczącego  Rady  Gminy-  Zbigniewa 
Stankiewicza o  odczytanie uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej.

Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy-  Zbigniew  Stankiewicz  odczytał  uchwałę  Regionalnej  Izby 
Obrachunkowej  dotyczącej  zaopiniowania  wniosku  w  sprawie  absolutorium dla  Wójta  Gminy 
Barciany za 2010r.;

c) opinia Komisji Rady Gminy;

Przewodnicząca Rady Gminy poprosiła o przedstawienie opinii poszczególnych Komisji.

Przewodniczący Komisji Finansów i Budżetowej - Andrzej Szwajdych powiedział, że na Komisji,  
która odbyła się 14 czerwca br. obecni byli  wszyscy członkowie Komisji.  Komisja postanowiła 
udzielić Wójtowi Gminy Barciany absolutorium za 2010 r. - na 8 członków wszyscy członkowie 
byli za.

Przewodnicząca Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska - Eugenia Gbur 
powiedziała, że na 5 członków Komisji - 4 głosy były za, 1 przeciw.

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  -  Anna  Witkowska 
powiedziała, że wszyscy członkowie Komisji głosowali za.   

Przewodnicząca Rady Gminy podziękowała za przedstawienie opinii.  

d) dyskusja nad udzieleniem absolutorium za 2010r.;

Przewodnicząca Rady Gminy zapytała czy są jakieś pytania, czy ktoś chce zabrać głos. Pytań nie 
było. 

e) głosowanie.  

Przewodnicząca Rady Gminy odczytała  projekt  uchwały w sprawie  udzielenia  Wójtowi  Gminy 
absolutorium za 2010r. W głosowaniu jawnym uchwała została przyjęta jednogłośnie 14 głosami 
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za.  Następnie  Przewodnicząca  Rady  Gminy  powiedziała,  że  nawiązując  do  wypowiedzi 
Wiceprzewodniczącego, jest natury nieco łagodniejszej i złożyła na ręce Pani Skarbnik gratulacje. 
Powiedziała, że ceni jej kompetencje, wierzy w jej doświadczenie i wie, jak żelazną ręką potrafi 
trzymać publiczne pieniądze. Złożyła na ręce Pani Skarbnik kwiaty. Powiedziała, że sytuacja jest 
niezręczna, jeżeli chodzi o 20 dni rządów naszego Wójta. Wręczając kwiaty dla Wójta powiedziała, 
że jest to dowód zaufania, iż za rok to wykonanie, absolutorium będzie w 100 % satysfakcjonujące 
dla wszystkich.   

Następnie  głos  zabrał  Wójt  Gminy  -  Ryszard  Kozyra  i  podziękował  gorąco  za  udzielone 
absolutorium w imieniu swoim, ale także  w imieniu Wójta, który sprawował władzę, wykonywał 
funkcję w ubiegłym roku. To był szczególny rok - rok wyborczy i ciężko było oczekiwać, żeby 
byłoby inaczej. Ustawa mówi wprost o absolutorium - generalnie zatwierdza się cały budżet. Jest 
przekonany, że zarówno poprzedni Wójt zrobił wszystko. On sam miał kilka dni. Dodał, że tak jak 
Przewodnicząca Rady powiedziała, podejmuje pałeczkę i postara się dotrzymać tego wyzwania, 
chociaż  jak  się  z  góry mówi:  "nie  mów hop"  .  Dodał,  że  mamy jeszcze  pół  roku  i  nie  idzie 
najgorzej. Podziękował za udzielone absolutorium.          

Ad. 9. Przewodnicząca Rady Gminy powiedziała, że kolejnym punktem obrad jest przedstawienie 
aktualnej sytuacji stowarzyszenia Gminny Ludowy Klub Sportowy "Jurand" - Pan  Mirosław 
Bobrowski, Prezes. Poprosiła o przedstawienie.

Prezes  Stowarzyszenia  Gminnego  Ludowego  Klubu  Sportowego   "Jurand"  -  Pan  Mirosław 
Bobrowski  na wstępie podziękował za troskę i zainteresowanie. Powiedział, że Klub funkcjonuje 
ponad 60 lat i mocno wpisał się w historię Barcian. Przez te lata były różne losy drużyny. Były lata  
dobre i mniej dobre, ale zawsze drużyna starała się godnie reprezentować społeczność.  Powiedział, 
że kolejne Rady Gminy zawsze wspierały Klub, za co podziękował.  Szczególne podziękowania 
skierował do Wójta Gminy Barciany- Ryszarda Kozyra, który był prezesem i członkiem zarządu 
Klubu.  Podziękował  także  Panu  Leszkowi  Puczkowskiemu.  Powiedział,  że  nowy  zarząd 
funkcjonuje  zaledwie  od  11  marca.  Przedstawił  skład  nowego  zarządu  -  Prezes  Mirosław 
Bobrowski, Wiceprezes Dawid Jackiewicz, Skarbnik Grzegorz Całuch, Sekretarz - Henryk Nosek, 
członek zarządu - Adam Żydaniec. Powiedział następnie, że zarząd przejął drużynę w niewesołej  
sytuacji,  ponieważ zespół był na przedostatnim miejscu po rundzie jesiennej. Powiedział,  że na 
początku  stwierdzili,  iż  drużyna  nie  była  dostatecznie  przygotowana  do  rewanżowej  rundy 
wiosennej.  Po  kilku  meczach  -  porażkach  zarząd  postanowił  rozstać  się  z  dotychczasowym 
trenerem. Powiedział, że drużyna po zmianie trenera była bardziej zmobilizowana i zaczęła walczyć 
ambitnie. Zdobyła 12 punktów - więcej niż w rundzie jesiennej. Do końca rundy wiosennej zostały 
jeszcze dwa mecze. Aktualnie drużyna jest na przedostatnim miejscu w tabeli. Dodał, że jeżeli nic  
się  nie  zmieni,  to  mogą  zostać  zdegradowani  do  klasy  A.  Powiedział,  że  są  zobowiązani  do 
posiadania szatni dla zawodników i sędziów, natrysków z ciepłą wodą, boksów dla zawodników 
rezerwowych, wydzielonych miejsc dla zawodników i osób funkcyjnych. Podziękował Wójtowi i 
Radzie  za  to,  że  taka  inwestycja  znalazła  się  w planach i  ma  być  zrealizowana w 2012 roku. 
Podziękował za wsparcie i zrozumienie.                

Przewodnicząca Rady Gminy podziękowała za przedstawienie. Zapytała, czy są pytania.    

Wójt  Gminy-  Ryszard  Kozyra  zabrał  głos  i  powiedział,  że  jest  przychylny  funkcjonowaniu 
stowarzyszenia. Powiedział następnie o budynku socjalnym, który jest zaplanowany w budżecie na 
bieżący rok.  Jest  zaplanowane  100  tys  zł.  Podjął  taką  inicjatywę,  że  na  ten  budynek  zostanie 
złożony wniosek do LGD, a przez LGD do funduszy unijnych - jesienią do naboru, ale poszerzymy 
to całe zadanie o zagospodarowanie terenu wokół tego budynku. Stąd pojawiła się data 2012 r. 
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Dodał,  że  wierzy,  iż  dobrym  szczęście  sprzyja  i  może  uda  się  w  okręgówce  przetrwać.  Był 
prezesem i wie, jak to czasem bywa.         

Następnie  Przewodnicząca  Rady  udzieliła  głos  Panu  Henrykowi  Noskowi.  Dodał  on,  że 
rzeczywiście  jest  przychylność  władz  Wójta,  Pani  Sekretarz,  w  każdej  chwili  służą  pomocą. 
Powiedział,  że odbył się Kwietny Bieg. Podziękował tym, którzy w bardzo wielkim stopniu się 
przyczynili.   Podziękował  dla  Wójta  Gminy  za  pomoc  w  organizacji,  dla  Sekretarz  Gminy, 
przedstawicielowi Straży Granicznej. Powiedział też, że odbył się turniej rekreacyjno- sportowy. 
Wręczył dyplomy Pani Bożenie Radawiec - Dyrektor Szkoły Podstawowej w Drogoszach oraz Pani 
Iwonie Spodyniuk - Dyrektor Szkoły Podstawowej w Windzie.

Przewodnicząca Rady Gminy podziękowała za omówienie.

Ad. 10. Następnie Przewodnicząca Rady Gminy poprosiła Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury w 
Barcianach o przedstawienie informacji o stanie świetlic wiejskich w Gminie Barciany.

Pani Iwona Turko - Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury w Barcianach powiedziała, że 21 maja z  
inicjatywy  Przewodniczącej  Rady  Gminy  wraz  z  częścią  radnych  zostały  objechane  świetlice 
wiejskie znajdujące się w Gminie. Powiedziała, że w każdym obiekcie oczekiwali ich sołtysi bądź 
osoby z Rady Sołeckiej.  W związku z tym była  możliwość porozmawiania o zapotrzebowaniu 
działalności  świetlic.  Zostały  przekazane  informacje  o  dotychczasowym  funkcjonowaniu,  o 
częstotliwości  użytkowania  oraz  o  ilości  osób  użytkujących,  ale  też  bieżące  sprawy nurtujące 
sołtysów. Objechanych zostało 17 świetlic. Jeśli chodzi o stan techniczny świetlic, to prawie każda 
świetlica  wymaga  większego  lub  mniejszego  remontu  -  impregnacja  dachu,  orynnowanie, 
wykonanie ław kominiarskich, malowanie. Powiedziała, że można pokusić się o wyłonienie świetlic 
o  stanie technicznym dostatecznym. Są to: Aptynty, Frączkowo, Gęsie Góry, Krelikiejmy, Gęsiki, 
Podławki,  Radosze,  Asuny,  Silginy,  Solkieniki,  Wilkowo Małe i  Momajny.  Stan tych świetlic  - 
kontrola obiektu pozwoliła na użytkowanie. Następnie wymieniła świetlice o stanie technicznym 
miernym: Skandawa i Suchawa. Wymieniła następnie świetlice, które nie nadają się do użtkowania: 
Drogosze, Modgarby i Mołtajny. Powiedziała następnie, że biorąc pod uwagę czynniki takie jak: 
stan obiektu, zaangażowanie społeczności lokalnej w funkcjonowanie świetlic, najbardziej prężnie i 
największe  możliwości  jako  lokalne  centra  kultury  stwarzają   Aptynty  i   Podławki.  Pozostałe 
świetlice działają na zasadzie najmu i imprez okolicznościowych. Dodała, że na chwilę obecną w 
żadnej świetlicy nie działają punkty biblioteczne. Następnie wymieniła przekazane przez sołtysów 
zapotrzebowania:  organizowanie  imprez  kulturalnych  -  objazdowych  na  zasadzie  występów 
artystycznych  okolicznościowych,  przygotowanych  przez  Dom  Kultury  czy  szkoły,  zajęcia 
prowadzone przez instruktorów - taneczne, wokalne, plastyczne, opiekunowie świetlicy - lokalni 
animatorzy,  zapewnienie opieki i  zorganizowanie czasu wolnego dzieciom na bazie świetlicy w 
okresie wakacyjnym i w czasie ferii, zapewnienie opału świetlicom oraz wyposażenie świetlic w 
gry i materiały plastyczne. Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury podziękowała Przewodniczącej 
Rady za taką inicjatywę, bo im więcej osób skupia się nad takim problemem, to być może będzie 
większa  możliwość  rozwiązania  tych  problemów  i  spełnienie  oczekiwania  społeczności. 
Podziękowała.                

Przewodnicząca Rady Gminy podziękowała za omówienie i powiedziała, że z częścią radnych była 
na spotkaniu w Mołtajnach. Mówiła tam, że 3 tygodnie temu spotkała się z Sekretarzem Gminy 
Kętrzyn  i  z  Panią,  która  opiekuje  się,  nadzoruje  pracę  świetlic  w  Gminie  Kętrzyn  -  Jadwigą 
Nowińską. Powiedziała, że upatruje Gminę Kętrzyn jako dobry przykład. Powiedziała, że na 16 
świetlic - 13 z nich w ocenie tamtejszych władz funkcjonują bardzo dobrze. Wie ponadto, że Gmina 
Kętrzyn będzie ubiegała się o budowę od podstaw dwóch świetlic. Dodała, że dla nas jest to także 
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powód  do  myślenia  i  pochylenia  się  nad  naszą  Gminą.  Powiedziała,  że  wysłuchaliśmy 
sprawozdania Pani Dyrektor, za co podziękowała. Dodała, że sprawa musi być otwarta i powinna 
być przedmiotem rozmów.      

Następnie  głos  zabrał  Wójt  Gminy,  który  powiedział,  że  w  ubiegłych  latach  Gmina  Kętrzyn 
przyspieszyła wykorzystując stosowne środki - LGD albo z tzw. obszarów wiejskich. Jeżeli chcemy 
przyspieszyć,  musimy  mieć  stosowną  dokumentację.  Nie  mamy  na   remont  żadnej  świetlicy 
dokumentacji  technicznej.  Powiedział,  że  jedynym  sołectwem,  które  się  szybko  sprężyło  jest 
sołectwo Mołtajny i przerzuciło swoje pieniądze na wykonanie dokumentacji, kosztorysu. Nie wie, 
jakie  będą  następne  kierunki,  jeżeli  chodzi  o  świetlice,  bo  sołtysi  przychodzą  i  już  by chcieli 
remonty, ale Wójt w budżecie gminy nie ma środków na projektowanie. Budżet jest minusowy - 
korzystamy z kredytu. Wszystkie inicjatywy, tak jak pokazało sołectwo Mołtajny, są cenne.             

Ad.  11. Następnie  Przewodnicząca  Rady Gminy powiedziała,  że  kolejnym punktem obrad  jest 
przedstawienie  protokołów  Komisji  Rewizyjnej  z  kontroli  Gminnego  Ośrodka  Kultury  w 
Barcianach oraz Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Barcianach. Poprosiła o przedstawienie 
Przewodniczącą Komisji Rewizyjnej.

Przewodnicząca  Komisji  Rewizyjnej-  Marianna  Stefańska  odczytała  protokoły  z  kontroli 
Gminnego  Ośrodka  Kultury  w  Barcianach  oraz  Gminnego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej  w 
Barcianach.

Przewodnicząca Rady Gminy powiedziała, że kontrole wynikały z planu pracy Komisji. Zapytała, 
czy są uwagi bądź pytania. Uwag i pytań nie było.  Podziękowała za przedstawienie protokołów i 
życzyła  Pani  Kierownik  GOPS  zawsze  udanych  kontroli.  Podziękowała  również  Komisji 
Rewizyjnej za profesjonalną pracę.    

Ad. 12. Przewodnicząca Rady Gminy poprosiła radną Annę Witkowską o przedstawienie raportu z 
wizyt w punkcie przedszkolnym i zespołach wychowania przedszkolnego. 

Radna Anna Witkowska  powiedziała, że w dniach 18 - 19 maja br. przeprowadzone zostały wizyty 
w 4 zespołach wychowania przedszkolnego w :Windzie, Mołtajnach, Drogoszach i Skanadawie w 
punkcie przedszkolnym w Barcianach i Przedszkolu Niepublicznym w Barcianach. Dodała, że w 
spotkaniu uczestniczyły,  oprócz niej,  Pani Eugenia Gbur -  Przewodnicząca Komisji  Samorządu, 
Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska  oraz Pani Beata Górska - członek Komisji Oświaty, 
Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych. Celem wizyty było zapoznanie się z zasadami i warunkami 
funkcjonowania przedszkoli. ( raport stanowi załącznik do protokołu )

Przewodnicząca Rady Gminy podziękowała za przedstawienie. Zapytała, czy są pytania ze strony 
radnych. Pytań nie było. Następnie Przewodnicząca Rady Gminy zadała pytanie - czy są kłopoty, z 
którymi te placówki się borykają.  

Radna Anna Witkowska odpowiedziała, że pytały o problemy i o formy, bo być może w którym 
momencie mogą pomóc. Powiedziała, że Panie radzą sobie, mają dużo ochoty i chęci do pracy. 
Chciałyby większej współpracy ze szkołami. W niektórych miejscach jest to utrudnione, bo np. w 
Mołtajnach szkoła jest oddalona, w Barcianach. Natomiast w Windzie i Drogoszach, szczególnie w 
Drogoszach,  współpraca  układa  się  bardzo  dobrze.  Panie  z  ośrodków przedszkolnych  (  oprócz 
przedszkola niepublicznego ) oczekują większej współpracy od rodziców, choć Panie wkładają moc 
serca w to, co robią. Radna Witkowska dodała, że są chętne pomóc.
Przewodnicząca Rady Gminy powiedziała,  że podczas spotkania w GOK-u z przedszkolankami 
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padło stwierdzenie, że ich uposażenie jest bardzo niskie.

Wójt  Gminy-  Ryszard  Kozyra  powiedział,  że  Gmina  złożyła  wniosek  na  funkcjonowanie 
przedszkoli  do POKL. Według harmonogramu,  na początku lipca powinno być rozstrzygnięcie. 
Panie byłyby zatrudnione na etatach podobnie jak z Karty Nauczyciela i przyporządkowane zostaną 
pod Gminny Ośrodek Kultury.      

Ad.  13. Przewodnicząca  Rady Gminy poprosiła  o  przedstawienie  projektu  uchwały w sprawie 
przyjęcia "Programu usuwania wyrobów zawierających azbest z terenu Gminy Barciany".

Wójt  Gminy  Barciany-  Ryszard  Kozyra  powiedział,  że  program  zinwentaryzował  problem. 
Powiedział,  że  na  terenie  Gminy Barciany mamy 42  tony azbestu.  Powiedział,  że  plan  został 
zrobiony za poprzedniego Wójta w ubiegłym roku jesienią, ale leżał sobie. Temat został wywołany, 
ponieważ  do  30  czerwca  można  składać  do  Wojewódzkiego  Funduszu  Ochrony  Środowiska 
wnioski  na  utylizację  eternitu.  Całość  będzie  polegała  na  tym,  że  Wojewódzkiego  Funduszu 
Ochrony Środowiska i EkoFundusz będą finansowały 85 % utylizacji - udział beneficjenta - gminy- 
15 %. Gmina dokonała przeliczeń i to nie będą wcale wielkie kwoty i na najbliższej sesji będzie 
proponował zmianę w budżecie - ok. 20 tys. Projekt będzie dotyczył wymiany dachów w obiektach 
publicznych   i  w  obiektach  prywatnych,  nie  dotyczy przedsiębiorstw.  Przypomniał,  że  sprawa 
dotyczy  wyłącznie  zdjęcia  i  utylizacji  eternitu.  Nie  dotyczy  remontu  dachu.  Gmina  będzie 
aplikować o te środki.

Przewodnicząca Rady Gminy podziękowała za  omówienie.  Zapytała,  czy są pytania.  Pytań  nie 
było, w związku z czym Przewodnicząca odczytała projekt uchwały, a następnie poddała ją pod 
głosowanie.  W głosowaniu jawnym uchwała została  przyjęta 14 głosami za.  (  uchwała stanowi 
załącznik do protokołu )

Ad.  14.  Przewodnicząca  Rady Gminy poprosiła  o  przedstawienie  projektu  uchwały w sprawie 
wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości w obrębie Frączkowo.    

Wójt Gminy Barciany - Ryszard Kozyra powiedział, że we Frączkowie, w budynku po byłej szkole, 
obok  świetlicy,  jest  pomieszczenie  użytkowane  przez  Parafię  w  Momajnach.  We  Frączkowie 
Parafia  ma  działkę,  na  której  zamierzała  budować  kaplicę,  ale  po  jakim  czasie  z  tego 
zrezygnowano.  Ksiądz  Proboszcz,  po  uzyskaniu  stosownej  zgody od swoich  władz,  wystąpił  z 
wnioskiem, żeby dokonać zamiany tejże kaplicy na własność Kościoła, a działka przeszła by na 
mienie Gminy np. z przeznaczeniem na plac zabaw. Zamiana musi nastąpić bez dopłaty - Gmina nie 
może dofinansowywać Kościoła w tym zakresie. Dodał, że działki są o podobnej wartości.   

Przewodnicząca Rady Gminy podziękowała za  omówienie. Zapytała, czy są pytania. Pytań nie 
było, w związku z czym Przewodnicząca odczytała projekt uchwały, a następnie poddała ją pod 
głosowanie.  W głosowaniu jawnym uchwała została  przyjęta 14 głosami za.  (  uchwała stanowi 
załącznik do protokołu )   

Ad. 15. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych.

Przewodnicząca Rady Gminy poprosiła Wójta o udzielenie odpowiedzi na zgłoszone interpelacje.

Wójt Gminy- Ryszard Kozyra powiedział,  że te interpelacje,  które złożył radny Malecki,  radna 
Górska oraz radny Stankiewicz to dotyczą Zarządu Dróg i Starostwa Powiatowego, oraz Zarządu 
Dróg  Wojewódzkich  -  Urzędu  Marszałkowskiego.  Wszystkie  interpelacje  dotyczące  dróg 
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powiatowych  zostaną  przekazane  Starostwu  Powiatowemu,  do  wiadomości  Zarządu  Dróg 
Powiatowych,  dotyczące  dróg  wojewódzkich  -  Marszałkowi,  do  wiadomości  Zarządowi  Dróg 
Wojewódzkich, z prośbą o uwzględnienie i zrealizowanie. 

Przewodnicząca Rady Gminy podziękowała za udzielone odpowiedzi.

Ad. 16. Wolne wnioski i informacje.

Nie zgłoszono.

Ad. 17. Wnioski mieszkańców.

Sołtys  Sołectwa  Frączkowo  -  Leszek  Puczkowski  zgłosił  sprawę  dębu,  który  stanowi 
niebezpieczeństwo.  Dąb  rośnie  naprzeciw  przystanku  PKS  we  Frączkowie,  naprzeciw  posesji 
Państwa Markiewiczów i w bliskości linii wysokiego napięcia. Wyjaśnił, że dąb ma to do siebie, że 
ma korę, a wnętrza nie ma. Gałęzie i konary jeszcze rosną. Stanowi to wielkie zagrożenie.    

Radny  powiatowy  -  Mirosław  Bobrowski  zapytał,  czy  dalej  będzie  kontynuowana  budowa 
oczyszczalni przydomowych czy z jakiejś linii kredytowej, czy w innej formie.
 
Wójt Gminy- Ryszard Kozyra powiedział, że sprawa dębu zostanie przekazana do Zarządu Dróg 
Powiatowych.   Następnie  odniósł  się  do  sprawy  oczyszczalni  przydomowych.  Powiedział,  że 
dawny program, który głosił  poprzedni Wójt, o tym że Gmina będzie dofinansowywać budowę 
oczyszczalni  przydomowych,  już  pod  koniec  ubiegłego  roku  był  nierealny,  ale  ze  względu  na 
wybory nie był  wyartykułowany. Gminy nie mogą dofinansowywać indywidualnie oczyszczalni 
przydomowych, ale Wójt znalazł pewną furtkę. Porównał jak inne gminy robią. Zawarł umowę i 
jest  opracowywana  w  tej  chwili  dokumentacja  na  budowę  oczyszczalni  przydomowych  - 
opracowywana dla całej gminy, modelowo.  Same oczyszczalnie będą wykonywać zainteresowani 
indywidualnie. Dodał, że koszt takiej oczyszczalni przydomowej, po materiałach, ok 4 tys, jeżeli 
wykonuje się w zakresie własnym. Powiedział, że jeżeli jest to oczyszczalnia grawitacyjne to nie 
wymaga żadnej obsługi i prądu. Jest stosunkowo tania. W tej chwili 8 rodzin zainteresowanych 
przystąpiło do realizacji tych oczyszczalni. Program nie zamyka się na tych 8 rodzinach, może być 
kontynuowany. Dodał, że trzeba spełnić warunki m.in. wielkość działki.

Przewodnicząca Rady Gminy podziękowała za wyjaśnienie. 

Ad. 18. Sprawy różne.

Radna Beata Górska zabrała głos i powiedziała, że chciałaby się pochwalić. W dniach 4-5 czerwca 
odbyły  się  obchody  Dnia  Dziecka  w  sołectwie  Suchawa  i  Ogródki,  realizowane  z  projektu 
"Bezpieczne  wakacje"  dofinansowane  z  Gminnej  Komisji  Rozwiązywania  Problemów 
Alkoholowych.  Powiedziała,  że  otrzymała  bardzo  dużą  pomoc  techniczną  ze  strony  Straży 
Granicznej.  Na  ręce  funkcjonariusza  Placówki  Straży  Granicznej  w  Barcianach  -  Arkadiusza 
Kuczyńskiego złożyła podziękowanie Komendantowi i dla funkcjonariuszy.      
 
Ponadto Przewodnicząca Rady Gminy złożyła na ręce funkcjonariusza Placówki Straży Granicznej 
w Barcianach -  Arkadiusza Kuczyńskiego i  jego małżonki  najlepsze życzenia na nowej  drodze 
życia. Ponadto Przewodnicząca Rady Gminy podziękowała za zaproszenia do szkół na zakończenia 
roku szkolnego. Powiedziała, że nie zawsze obowiązki  pozwolą jej na to, więc życzyła pięknych, 
pogodnych i bezpiecznych wakacji. 
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Ad. 19. Zakończenie obrad.

Przewodnicząca Rady Gminy w związku z wyczerpaniem porządku obrad zakończyła obrady VIII 
sesji Rady Gminy, dziękując wszystkim za udział.    

    Przewodnicząca Rady Gminy

         Wiesława Małgorzata Kłaczko- Dyjas 

Protokolant: Emilia Żelichowska
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